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I  bordtennisafdelingen deltager vi i Østdanmarks Bord-tennis 

Unions turnering i Serie 4. Lavias bordtennisspillere spiller 

således i samme turnering som bordtennisklubberne indenfor frisk-

idrætten. Et hold består af 3 spillere. Da vi har 4 spillere med spilleli-

cens til at repræsentere Lavia i officielle turneringer er der en spiller 

der sidder over hver gang. Vi er nu godt inde i kampsæsonen (som 

fortsætter i vinter og forårsmånederne).   

Lavias hold har ultimo november vundet alle efterårets  kampe og lig-

ger således øverst i rækken. Alle klubbens spillere træner om manda-

gen og kampene spilles om onsdagen. Der spilles skiftevis på udebane 

og hjemmebane i Grøndalcenteret. Vi har desværre p.t. udelukkende 

mandlige licensspillere. Selv om 

det er en herre-turnering vi del-

tager i,   må der meget gerne 

være kvindelige spillere på hol-

dene. For yderligere oplysninger 

om bordtennis i Lavia kontakt 

formand Lene Mikkelsen  på 20 

13 13 14 eller Lene@lenem.dk 

NYT FRA 
BORD-
TENNIS 

Lene Mikkelsen, afdelingsformand 
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Bordtennis på Vanførehjemmet 
mellem 1955 og 1959 

 
- eller historien om Anders og Henning 
 
Skrevet af Leo Andersen 

 

H åndværkerskolens Bordtennis Klub (H.B.K.) deltog i turnerin-
ger i Københavns Bordtennis Union. (K.B.T.U.)  De deltagen-

de klubber var placeret spredt over hele stor København, Når et hold 
fra HBK skulle spille ude, måtte vi enten cykle eller man kunne få en 
omstigning til sporvogn og bus, hvis spillestedet lå inden for det områ-
de, hvor de kørte. 
Som regel kørte vi på cykel, og tit var den ene på en trehjulet hånd-
drevet cykel, når der nogle gange var en 8-10 km kunne det være en 
hård tur for ham, og så gav vi ham et skub for at aflaste ham, og for 
at han ikke skulle møde op helt udmattet til kampen. 
Det var dengang ikke som i dag, hvor der er turneringer opdelt i klas-
ser efter handicap, blandt andet for dem der sider i kørestol. På det 
tidspunkt sad man ikke ned og spillede, man havde skinner på bene-
ne, så man ved hjælp af stokke, kunne stå op og svinge eller rokke sig 
rundt efter bolden. 
Der var sidst i halvtresserne to af mine holdkammerater, der havde 
skinner på begge ben og en stok i hver hånd, men som havde forskel-
lige måder at komme rundt på. Den ene, der hed Anders, havde en i 
forhold til hans højde meget stor og muskuløs overkrop, naturligvis på 
grund af at alt, hvad han foretog sig afhang af hans arme.  Han svin-
gede sig frem på de to stokke med ret høj fart, og udførte tit nogle 
nærmest akrobatiske aktioner ved bordtennisbordet. På tros af hans 
lange arme kunne han ikke nå bolde, der var placeret ude i siderne på 
bordet. Så kastede han sig efter dem og landede med et brag på gul-
vet. Hvis han nåede den kunne han i triumf finde på at stå på hænder, 
med den ene hånd på bordet og den anden på de to stokke, hans ben 
hang så helt lige og slapt ned langs kroppen i skinnerne. Når han spil-
lede havde han altid begge stokke i den ene hånd og battet i den an-
den. 
Henning, som var den anden, havde kun den ene stok i hånden. Han 
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havde, af samme grund som Anders, også en stor overkrop, men var 
mindre atletisk og underholdende. Han var en bedre bordtennisspiller 
end Anders, meget seriøs og på tros af hans handicap en rigtig god 
spiller - bedre end mange uden handicap. 
De to var, som så mange andre handicappede dengang, nogle seje og 
hårdføre mennesker. 
Det var tit nogle uegnede lokaler, vi spillede i, når vi var på udebane. 
Det kunne være et kælderlokale i en villa eller en beboelsesejendom, 
hvor der ikke var ret meget plads bag bordet og så lavt til loftet, at 
man ikke kunne føre battet over hovedhøjde. Nogen gange måtte vi 
bære vores handicappede holdkammerat op og ned af trapper, der 
langt fra var egnet til handicappede. 
På hjemmet var der kun et bordtennisbord, som dog stod klar i alle 
døgnets 24 timer, så hvis man ville være sikker på at kunne få bordet, 
stod vi meget tidligt op søndag morgen. I rummet stod der også et 
billardbord. 
Spillelokalet var på det tidspunkt bedre end de fleste andre lokaler, vi 
spillede i på udebane. 
Da der ikke var stort andet man kunne foretage sig i den i øvrigt spar-
somme fritid, var der altid meget optaget ved bordet.  
Vi arbejdede på den tid 6 af ugens dage. De 5 første dage var der for 
de flestes vedkommende også aftenskole efter arbejde og aftensmad, 
der skulle passes, for kl. 22 var det sengetid. Efter en lang arbejdsdag 
var man godt træt, og det blev ikke til så meget bordtennis på de af-
tener.  
Foruden at vi afviklede nogle hjemmekampe som led i de eksterne 
holdturneringer, arrangerede vi også nogle interne turneringer, så 
som klubmesterskabet og andre. Inden jeg kom til Vanførehjemmet 
havde jeg, som mange andre, aldrig set et bordtennis bord.  
Der var ingen træner, der viste os de grundregler, der er en betingelse 
for at blive en nogenlunde habil bordtennisspiller. Som følge heraf op-
fandt vi selv en måde at spille på, der passede bedst til vores handi-
cap.  
I mange tilfælde var det sammen med de mange timers træning, hel-
ler ikke så ringe endda. Henning og Anders tilvendte sig en spillestil, 
hvor de stod tæt inde ved bordet Herfra kunne de, bortset fra de yder-
ligste, nå de fleste bolde. Deres reaktion blev meget hurtig, og de 
kunne slå kontra eller blokere modstanderens bolde. Dem med en arm 
kunne få lov til ved serven at kaste bolden op med den samme hånd 
man holdt battet med. Der var mulighed for at spille bordtennis, bil-
lard og skak. 
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S å er det sgu allerede jul 
igen, og bowling er nå-

et halvvejs i turneringen: Indtil 
videre ligger drengene nr. 1 og 
tøserne nr. 2 i A-rampe. Det 
stående hold ligger også nr. 1 
så det er vel ikke nogen bedre 
juleferie at gå på med det i bag-
hovedet. 
 

Det holdt ellers hårdt med det 
stående hold ved 2. runde. De-
res bane gik i stykker og måtte 
gå hen på en anden bane. Det 
forstyrrede deres spil så meget 
at de lavede det dårligste resul-

tat nogensinde.  
 

Dog var det altså nok til at kry-
be op på 1. pladsen med kun 5 
kegler foran 2. pladsen. 
 

Husk at den 21. januar 2012 
skal vi spille i Grøndalcenteret 
kl. 9.00-11.00. Kom ned og hep 
på os. 
 

Bowlingafdelingen mødte tal-
stærkt op til vores 60års jubilæ-
umsfest den 12. november. 

Og i den forbindelse vil vi alle 
sammen gerne sige tak for en 
dejlig aften. Se bare hvor sjovt 
vi havde det. 

Så er det sgu 
allerede jul 

igen  
Helle Broberg, formand bowling 
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Er der liv i universet?  
Er der liv i klubben? 

 
Der er fundet svar på disse to store spørgamål og svaret er et 

rungende JA 
- både på klubbens hjemmeside  

www.laviakbh.dk 

og på facebook 
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Tak for en super god fest…… Ja jeg kan godt huske den, der var jo både mad 
og musik og nå ja drikkelse, som nogen måske vil mene jeg havde fået nok af. 
Synes det rigtig hyggeligt at se folk på en anden måde også i så pænt tøj…. 

Helle, bowling 

Lavias 60 års jubilæum 
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INDMELDELSESBLANKET 

 

LAVIA København 
- idrætsforeningen for handicappede  

 
 
Undertegnede ønsker pr. ____________ at indmelde mig i 
 
foreningens________________________ afdeling som AKTIV 
 
Navn:___________________________________________ 
 
Adresse:_________________________________________ 
 
Post nr. og by: ____________________________________ 
 
Fødselsdato: ___________ Handicap: __________________ 
 
Telefon: ____________________ Mobil: ________________ 

 
Kontingent pr. halvår kr. 350 som AKTIV over 18 år. 
Under 18 år pr. halvår kr. 175 som AKTIV 
Passivt medlemskab koster kr. 175 pr. år 

 
Sæt kryds ud for det ønskede medlemskab 
 
Har fået udleveret foreningens love   ja    nej 
 
Ønsker at få tilsendt bladet Handicapidræt   ja    nej 
 
Denne blanket klippes ud og sendes til kasserer Lene Lund- 
Sørensen, Hybenvej 20, 2605 Brøndby, lenelavia@gmail.com 
 

 
44 91 10 02        21 27 07 31  
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Karl Vilhelm Nielsen, formand for DHIF 
 
 
 
 

A llerførst tak for at jeg sammen med min 
kone, Mette fik fornøjelsen af at deltage i 

LAVIA’s jubilæumsfest i Michael Laudrup Lounge 
på Brøndby Stadion. 
 

Som de fleste nok ved, så har DHIF netop rundet 
de 40 år, hvor vi også forsøgte at se lidt tilbage til starten i 1971 – og 
måske endda lidt længere. 
 

Der ser man tydeligt Lavia-København, som havde kolossal betydning 
for etableringen af DHIF. Lavia-Kbh. var datidens kraftcenter for ud-
viklingen af handicapidræt i Danmark. 
 

Fra midten af 60’erne satte tillidsfolk fra Lavia-Kbh. en dagsorden og 
fulgte den op med at medvirke til, at der blev etableret Lavia-klubber 
over det ganske land – i Århus, Næstved, Randers, Viborg, Odder, 
Odense, Aalborg m.fl. 
 

Disse klubber etablerede et samarbejde om at skabe idræt, hvor klub-
berne dystede mod hinanden i turneringer hen over weekender – og 
ofte med en god fest lørdag aften. 
 

Samarbejdet blev organiseret via en sammenslutning kaldet Lavia-
Unionen ,og formanden for Lavia-Kbh., Allan Hein var drivkraften i alt 
dette. Allan var flittig og en ildsjæl, som stadig huskes – med god 
grund. Andre tillidsfolk fra Lavia-Kbh. fulgte op og etablerede klubber i 
omegnen af København – i Ballerup var det Leo Andersen og i Gladsa-
xe var det Helga og Arne Rasmussen. Det var de klubber og tillidsfolk 
derfra, som sparkede DHIF i gang i 1971 – og igen var Allan Hein driv-
kraften, som formand for en forudgående arbejdsgruppe. 
 

Så vidt jeg husker var der 33 klubber til DHIF’s stiftende generalfor-
samling, så enhver kan forstå, hvilken indflydelse ovennævnte Lavia-
klubber havde der – og tillidsfolk fra Lavia-Unionen gik straks i ar-
bejdstøjet for at få gang i og styr på dette nye forbund. 
 

Taler ved Lavias 60 års jubilæum 
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Og det gik ikke altid helt fredeligt for sig på DHIF’s følgende repræ-
sentantskabsmøder, som kom i en lind strøm – både som ordinære og 
ekstraordinære. 
 

Men Lavia-folket var en sej flok – man ville noget med sport for perso-
ner med et fysisk handicap, og man må sige, at det er lykkedes. Og 
det skyldes i høj grad ånden fra Lavia og ikke mindst fra Lavia-Kbh., 
som ønskede meget og skabte det meste ved hårdt arbejde. 
 

Stor tak til Lavia-Kbh. for indsatsen – og tillykke med de 60. 
 

Der var nogen der frygtede, at Lavia-Kbh. – for ikke så længe siden – 
var på vej til efterlønnen og pensionen og mindelunden. 
 

Heldigvis viste den gamle fighterånd sig – og nu er I tilbage på banen. 
Et nyt team har taget tømmerne og VIL NOGET med klubben. 
 

Min forventning er, at klubbens medlemmer løfter i flok og bakker op 
om bestyrelsen – en stor klub i landets hovedstad skal fortsætte og 
sætte nye dagsordner og skabe nye resultater. 
 

Lavia-holdninger og -drivkraft går ikke af mode. 
 

Medlemmerne har brug for klubben – og det samme har DHIF. 
 
God vind fremover 
 
 

Taler ved Lavias 60 års jubilæum 
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NAVNE OG ADRESSER  

 

Formand 
Søren Sørensen 
Lindebugten 70 
2500 Valby 
36 17 96 67; m. 22 64 46 81 
soesoe1951@gmail.com 
 

Næstformand 
Benni Hansen 
Gullandsgade 25, st tv 
2300 København S 
32 59 44 49; m.61 30 49 81 
benni.hansen@gullandsgaarden.telelet.dk 
 

Kasserer 
Lene Lund-Sørensen 
Hybenvej 20 
2605 Brøndby 
44  91 10 02; m: 21 27 07 31 
lenelavia@gmail.com 
 

Medlem af FU/afdelingsformand 
sekretær  
Lykke Christensen 
Smørumvej 86, 1. tv. 
2700 Brønshøj 
26 70 06 38 
lyks@webspeed.dk 
 

Medlem af FU/afdelingsformand 
Helle Broberg 
Store Krog 40 
2300 S 
32 50 13 41 m: 22 35 60 02 
broberg4@hotmail.com 
 

Suppleant 
Kjeld V. Andersen 
36 48 13 61; m. 26 19 13 61 
kjeldandersen@yahoo.dk 
 

Ekstra suppleant 
Henrik Trannerup 
28 22 58 38 
 
 

 
 
 

Badminton: 
Lene Dyring Nebelong 
61 33 23 43 
 

Bordtennis: 
Lene Mikkelsen 
20 13 13 14 
 
Bowling: 
Helle Broberg 
32 50 13 41; m. 22 35 60 02 
broberg4@hotmail.com  
 

Bueskydning: 
Birthe Mogensen 
43 99 32 13 
 

Fodbold: 
Frank Johannessen  
29 47 27 82  
FJOHANNESS@bksv.com 
 

Snooker: 
Birgit Andersen 
35 83 98 38; m. 23 70 74 61 
 
 

Varmtvandssvømning: 
Lene Lund-Sørensen 
44 91 10 02; m. 21 27 07 31 
lenelavia@gmail.com 
 

Siddende volleyball: 
Lykke Christensen 
26 70 06 38 
lyks@webspeed.dk 

BESTYRELSEN  AFDELINGERNE  
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Vinderen af den store 
jubilæumsquiz "Lær din 
formand at kende" 
blev:  
 
 
TANYA  

  Spørgsmål Svar 1 Svar 2 Rigtigt svar 

1 Hvor gammel er Søren? 
  

50 år 60 år 2  

2 Hvilket bilmærke kører Søren i? 
  

Citroen Ford 1  

3 På hvilket ben er Søren ampute-
ret? 
  

Højre Venstre 1  

4 Søren arbejder i Københavns 
kommune, men som hvad? 

Socialdirektør Skoleinspektør 2  

5 Da Søren var ung var han rigtig 
god til? 

Fodbold Håndbold 2  

6 Hvad hedder Sørens børn? 
  

Signe og Louise Kasper og Maja 1  

7 Hvilket parti stemte Søren på til 
folketingsvalget i år? 

Liberal Alliance De radikale  2 

8 Hvor bor Søren? 
  

Valby Brønshøj 1  

9 Hvornår blev Søren medlem af 
Lavia København? 

1991 1993 2  

1
0 

Hvilken fodboldklub holder Søren 
med? 

Brøndby FC København 1  
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Kære læser 

Bare fordi man ikke lige 
er hjemme, så tager 
praktikanterne sig straks 
friheder. Så dan er det 
med de unge mennesker 
nu til dags. 

Nå, men alt taget i be-
tragtning, så må jeg 
sige , at de klarede den 
flot. 

Så jeg har tænkt mig at 
lade dem bestå - så til-
lykke med det - Benni 
og Lykke. 

Jeg nåede hjem til den 
store fest.  

Alle afdelinger var re-
præsenteret til festen. 
Det var dejligt. 

Festen forløb fint. Alle 
var i godt humør og 
snakken gik livligt ved 
bordene, som var sat, så 
man sad sammen med 
sin egen afdeling. Bort-
set fra de afdelinger, 
hvor der kun var en eller 
to. 

Der var dog enkelte ting 
ved arrangementet, som 
desværre  ikke gik helt, 
som vi havde aftalt med 
Brøndby Stadion. 

Den ubetinget største 
misser var, at der kun 
var en slags kød, og ikke 
som vi havde aftalt to 
slags. 

Det er en fejl som de har 
erkendt og beklaget 
mange gange. som kom-
pensation har vi dels 
fået en reduktion i pri-
sen, og dels har vi fået 
gratis billetter (2 per 
deltager) til Brøndbys 
hjemmekampe i forårs-
sæsonen. 

Læs mere om dette inde 
i bladet. 

Ellers står der et nyt år for 
døren.  

Og det er jo ikke et hvilket 
som helst år. det er et år 
med både olympiske og 
paralympiske lege. 

London, som er vært for 
begge dele, har arbejdet 
målrettet på arrangemen-
tet i mere end fire år. 

Der har været målrettede 
indsatser indenfor forskel-
lige idrætsgrene. fx inden-
for siddende volleyball. For 
4 år siden var der ingen 
hold i England. Nu er der 
en national turnering med 
10 hold. Det er resultatet 
af en stor indsats, som 
den nationale olympiske 
komite har udført i samar-
bejde med den engelske 
volleyballforbund.  

Det er lykkedes dem at 
rekruttere så mange gode 
spillere, at landsholdet nu 
står med forhåbninger om 
paralympisk metal. 

Nå, så er der jo også EM i 
fodbold, hvor Danmark er 
med. 

Så der er rigeligt at glæde 
sig til. 

 

God jul og godt nytår  

til alle 

 

Søren 

Lavia - Nyt 
 
udgives af  
Lavia, København. 
Idrætsforening for handi-
kappede. 
 
Redaktion 
 
Søren Sørensen (ansv.)  
Benni Hansen 
 
Forside 
 
Erna Iversen ved Lavias 
60 års jubilæumsfest; 
foto Lykke 
 
Annonceekspedition 
 
Søballevej 2 D, Veng 
8660 Skanderborg 
Tlf. 86 95 05 92 
 
Tryk 
 
FL Tryk 
 
Stof til Lavia - Nyt 
 
Søren Sørensen  
Lindebugten 70 
2500 Valby 
Tlf. 36 17 96 67 
Mobil: 22 64 46 81 
E-mail:  
soesoe1951@gmail.com 
 
Næste nummer udkom-
mer ultimo marts 2012. 
 
Deadline for indlevering 
af stof er d. 11.2.2012 
 
Manuskripter bedes 
fremsendt via e-mail. 
Vedhæftede filer i 
Word-format. 
 
Hvis det ikke er muligt, 
da helst på en CD med 
vedlagt udskrift. 
 
Hvis du ikke råder over 
en PC, så ring til mig. 
 
Artikler i Lavia-Nyt dæk-
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redaktionens eller Lavia 
Københavns synspunk-
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Lån kameraet og tag nogle billeder fra en træ-
ningsaften eller en turnering. 
 

Har du et indlæg eller en god ide, så kontakt os  
 

 
 

Eller kontakt os tirsdag ml. 18 og 20  
i Grøndalscentret, Hal K. 

 
 

Det er bare om at komme i gang  
- din dovne hund! 

Benni 
32 59 44 49 

benni.hansen@gullandsgaarden.telelet.dk 

Søren  
36 17 96 67  
soesoe1951@gmail.com  

ring   
 

send en mail 
 

send et brev 
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Allan Hein, tidl. formand for Lavia i flere 
perioder 
 
 
 
 
 
 
 
 

Kære alle, mine damer og herrer 
 
Når man i dag ser på vor forening, er der jo stor forskel 
på, da vi i 60´serne og de følgende år, skulle gøre op-
mærksom på idræt for handicappede. 
 

Som mange bekendt var der den gang mange elever på 
Håndværkskolen. Den gang kom de fra hele landet og 
mange boede jo så på Skolens område, samt nogle i Ryes-
gade. 
 

Det var den gang hvor man i 1968 startede med Kattegat 
Rundt, og som varede i 20 år. 
 

I 1979 fik vi en henvendelse fra Lions club på Amager, 
som gerne ville støtte vores idræt ,og det betød, at vi i 
1980 startede op med Amar Handi Cup. Sjovt nok kørte 
det stævne også i 20 år. 
 
Men den meget omtale af mig personligt, kunne jo ikke la-
de sig gøre uden alle de mange gode tillidsfolk, der er i 
LAVIA. 
 
Tak for det til alle, og hjerteligt tillykke med de 60 år. 

Taler ved Lavias 60 års jubilæum 
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Leo Andersen, tidl. formand for Lavia 
 
 
Starten på Handicapidræt i Danmark 
 
 

D en første Idrætsforening for Handicappe-
de blev startet d. 12 november 1951. 

Den blev startet af tidligere elever på Vanførehjemmet og portører, 
der arbejdede på Ortopædisk Hospital. En person var specielt aktiv i 
opstarten, nemlig Poul Hansen fra Landsforeningen Af Vanføre. For-
eningens navn blev da også forbundet hermed " Landsforeningen af 
vanføres idrætsafdeling". Forkortet til  ”LAVIA”. 
Handicap idræt var dengang begrænset til næsten kun at være for fy-
sisk handicappede. Fodbold, bordtennis, bueskydning, gymnastik, var 
blandt de første idrætsgrene og ikke specielt målrettet handicap grup-
per. 
Den første formand og medstifter af foreningen Poul Hansen. Robert 
Jensen. Carlo Jensen. Leo Andersen. Erik Pollas. Per Larsen. Henning 
Jensen. Allan Hein. Kent Erik. Chris Holst. Kent Erik. Birthe Mogensen. 
Allan Hein. Grethe Laxsøe. Lykke Christensen og nu sidst Søren Sø-
rensen. 
Allan er den der efter min mening har sat det største aftryk på Lavia i 
løbet af de 60 år, i alt 23 år.  I den første periode på ti år, fungerede 
jeg som næstformand. Det var, efter nogle år med hyppigt skiftende 
formænd, en stabil periode. Alan var i det tidsrum stærkt involveret i 
opstarten af Dansk Handicap Idræts Forbund, som jeg i øvrigt bakke-
de op og gav ham mulighed for. I nogle år var han kasserer for så 
igen at blive valgt til formand for en længere periode. 
 

En person, der også satte sit præg på klubben, var nu afdøde Knud 
Adrian. Han var en stærk personlighed og havde en stor del af æren 
for Lavias store positive udvikling igennem flere år. Han blev den før-
ste formand i Lavias venner, der blev startet for 31 år siden. Herefter 
og til i dag, har vennernes formand været tidligere Laviaformand Erik 
Pollas. Vennerne har i løbet af disse år ved flere lejligheder støttet La-
via. 
Sidst i halvtresserne og først i tresserne var Lavia i store problemer, 
da det var ret vanskeligt at stille hold i fodbold og bordtennis, fordi der 

Taler ved Lavias 60 års jubilæum 
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var meget få aktive spillere. På den årlige generalforsamling var det 
meget svært at få nogen til at stille op til bestyrelsen, og på den i 
1961, hvor jeg blev valgt til formand, blev stort set alle dem, der var 
tilstede, valgt til en post i bestyrelsen. 
Til sidst vil jeg også nævne Birthe Mogensen, der efter en kort tid som 
formand, ydede en stor indsats i mange år som kasserer, såvel i Lavia 
som i vennerne. 
 

På en fodboldbane bag Ortopædisk Hospital blev der trænet og spillet 
hjemmekampe og ved siden af krematoriet, hvor de amputerede lem-
mer fra hospitalet blev brændt, stod et lille skur til rekvisitter.  Om-
klædningen fandt sted inde på hospitalet. Vi deltog de første år en tur-
nering, der bestod af hold med ansatte på de forskellige københavn-
ske hospitaler, og var derfor naturligt nok blevet døbt hospitalsturne-
ringen. Samme sted trænede bueskytterne også, men naturligvis på 
andre ugedage. 
Bordtennis spilledes der i Sionsgade skoles gymnastiksal på Østerbro. 
Her måtte vi hver aften, før vi skulle træne, slæbe nogle tunge borde 
fra et lille lavt cykelskur i gården op og ned ad trapper og ind i gym-
nastiksalen. Efter træningen måtte de så tilbage igen. Det skal be-
mærkes, at vi alle havde et fysisk handicap, så man kan jo nok fore-
stille sig, hvor besværligt for os det kunne være. Dette blev først efter 
adskillige år ændret til det bedre. Med årene dukkede der flere LAVIA 
klubber op forskellige steder i landet. Disse klubber sluttede sig sam-
men og blev døbt " LAVIA - Unionen". 
LAVIA Unionen blev forløberen til " Dansk Handicap Idræts Forbund " , 
der blev stiftet i 1973. De folk der tog aktivt del i opstarten af forbun-
det, kom i høj grad fra LAVIA Unionen, f.eks.  Allan Hein og Karl Wil-
hjelm. 
En lang række andre klubber med handicapidræt blev etableret rundt 
om i landet, specielt i omegnen af København. Det var i mange tilfæl-
de gamle medlemmer fra Lavia, der var initiativtagerne. 
Det kan moderklubbens medlemmer i Lavia København godt tillade sig 
at være rigtig stolte af. 
Personlig kan jeg med glæde se tilbage på den tid, selv om det er ke-
deligt, at flere gode kammerater ikke er her mere. Der er dog fortsat 
mange tilbage fra den generation, som jeg kan glæde mig sammen 
med, over den gode udvikling der har været i de sidste mange år for 
handicapidrætten. 

Taler ved Lavias 60 års jubilæum 
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V i har igen fået nye afslø-
ringer fra vores anonyme 

kilde i marken. Da vi, på redakti-
onen, erfarede, at formanden var 
blevet væk, besluttede vi at kon-
takte vores kilde. Vi har jo før 
haft held med at benytte os af 
denne kilde. Det lykkes også vo-
res kilde at finde frem til forman-
den. Det skulle vise sig at der er 
flere historier at grave frem. 

Formanden blev 
fundet dybt in-
de i Tysklands 
hjerte. Det vi-
ser sig at han 
havde taget sin 
kone med på 
efterårsferie og 
derfra taget di-
rekte til volleyball stævne i Tysk-
land. Som vi kunne skrive i sidste 
nummer af Lavia Nyt, var Søren 
set mellem disse 2 destinationer i 

 
 

Skrevet af anonym pålidelig kilde (kilde er kendt af redaktionen) 

Fortsættes  

Vi skal længe-
re ind, vi skal 
helt ind  
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Danmark. Det viser sig nu at der 
var tale om en stand in, som var 
hyret til at få alting til at se nor-
malt ud herhjemme, mens Søren 
har levet i luksus i flere uger i 
udlandet. Vi kan desværre hver-
ken be- eller afkræfte om Søren, 
den første uge, har været på ferie 
for klubbens midler. Dog er der 
en mistanke. Hvorfor skulle kan 
tage af sted uden at give lyd fra 
sig? Og hvorfor skulle han hyre 
en stand in? Det er noget vi ar-
bejder videre på. Vi har fået mu-
lighed for at få aktindsigt i klub-
bens regnskaber og vil her få en 
unik mulighed for at grave dybt 
ned i bilagene og se hvad der 
gemmer sig bag tallene. Vi håber 
at kunne komme med nye afslø-
ringer om det i næste nummer. 
Tilbage til turen i Tyskland. Det 
viser sig nemlig at Søren var 

sendt i forvejen for at planlægge 
den næste tur for volleyball hol-
det. Det bedste hotel og de re-
stauranter skulle findes, der skul-
le arrangeres en fest lørdag aften 
til ære for holdet osv. 

Vi er på redaktionen glade for at 
vores kilde fandt frem til volley-
ball holdet igen. For vi har fået 
bekræftet en del åbne spørgsmål 
fra sidste stævne. Vi har fået be-
kræftet at der bliver hyret perso-
ner til at spille volleyball. Der var 
nemlig igen denne gang hyret 
spillere. Denne gang nogle nye 
spillere. Det kunne man se på 
spillet og på navnene. Vi har en 
mistanke om at volleyball holdet 
står i ledtog med Johnny Reimer. 
Det kommer til udtryk i navne på 

spillerne, som nu er ændret 
til smølfine, flagsmølf, 
tyskersmølf, muggensmølf, 
babysmølf, klogesmølf, 
trænersmølf, gamlesmølf 
og julesmølf. Spillet var og-
så blevet en hel del bedre. 
Holdet gik hen og vandt 3 
kampe ud af 7. Det er no-
get nyt og vi skal mange år 
tilbage for sidst at have set 
det. Det er umuligt at hol-

det kan have trænet sig op til et 
sådant resultat på et halvt år. 
Altså har vi nu fået bekræftet at 
volleyball holdet tager til udlandet 
og holder luksus weekender, 
mens de hyrer andre til at lave 
det hårde arbejde. Alt sammen 

Fortsættes  
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for klubbens midler? Det håber vi 
at få afdækket i næste nummer. 
 
Ikke nok med det, så er der duk-

ket nye histo-
rier op, som 
dog ikke er 
bekræftet 
endnu. 2 be-
styrelses 
medlemmer 
(som også er 
med på vol-
leyball holdet) 
er set til hem-

melige forhandlinger i DHIF. En af 
volleyball holdets medlemmer 
vandt jubilæumskurven. Der kun-
ne være insi-
der viden 
inden over. 
Afdelingen 
har også fået 
et nyt med-
lem. Hvor 
mange pen-
ge skulle han 
have for at 
spille på hol-
det? 
Vores kilde 
har fået 
massere at 
arbejde videre på og vi glæder os 
til at høre om flere afsløringer. 
 

Til sidst vil vi gerne bringe de 
flotte resultater fra stævnet i 
Nienburg. 
 
Tyske junior landshold – Lavia
 2-0 (25-15, 25-14) 
Hamburg – Lavia  2-0 
(25-13, 25-15) 
Rulitschka – Lavia  0-2 
(17-25, 21-25) 
London  Lynx – Lavia  0-2 
(25-8, 25-10) 
Rulitschka – Lavia  0-2 
(12-25, 17-25) 
Simpson – Lavia  1-2 
(25-15, 19-25, 12-15) 
Nienburg – Lavia  2-0 
(28-26, 25-16) 
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